
 

 

 
   

 
Spørgsmål om skoledistrikter på Amager 

 

Kære Gorm 

Du har den 23. december 2023 stillet følgende spørgsmål til 
forvaltningen om skoledistrikter på Amager: 

I forbindelse med Borgerrepræsentationens behandling af 

tillægsdagsorden den 14/12 2023 oplyste Borgmester Jakob Næsager 

forsamlingen om, at 8.000 elever på Amager ville blive flyttet fra et 

skoledistrikt til et andet, hvis Fælledby Skoles kapacitet ikke blev tilføjet 

den eksisterende kapacitet. Hvad er baggrunden for denne oplysning? 

Findes der bagvedliggende beregninger bag denne oplysning - og i 

givet fald hvilke? 
 

Besvarelse 

Forvaltningen har ikke lavet konkrete beregninger på dette, men det må 
forventes, at størstedelen af skoledistrikterne på Amager bliver berørt, 
hvis den ledige kapacitet på Amager skal dække behovet i Ørestad og 
Fælledby. Det skyldes, at Fælledby Skole løser kapaciteten for fem 
skolespor, hvilket skal løses på øvrige Amager, hvis skolebyggeriet ikke 
gennemføres. Det vil medføre en større rokade af skoledistrikterne og 
forventeligt involvere hovedparten af skolerne på Amager. 
 
Supplerende kan det oplyses, at der går ca. 9.500 elever i 0.-9. klasse på 
de kommunale almene skoler på Amager. 
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